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Az alábbiakban 2020-as munkatársi elégedettségi kutatásunk eredményei olvashatók. A kérdőívet a 

korábbi ilyen jellegű kutatásnak megfelelően állítottuk össze, a Főiskolánkon működő 

Minőségbiztosítási és Teljesítményértékelési Bizottság korábban véleményezte és jóváhagyta. 

A szöveges értékelésben szereplő adatok (2-14 változók) az egy ciklussal korábban végzett 

elégedettségi mérések komparatív adatai, az 1; 15-20 változók új itemek. A munkatársak a 

kérdőívet önként és anonim módon töltötték ki a GDPR-nak megfelelően. Az állítások többségét 4 

fokú Likert-skálán értékelték. A kitöltésre való felhívás 94 oktató részére lett elküldve e-mailben, 

több ízben. Az interneten a kitöltésre az alábbi intervallumban volt lehetőségük: kezdet: 

2020.12.15. vége: 2021.01.15. 23:59:00. A kérdőív kitöltésére 40 oktató vállalkozott (N=40) a 

válaszarány 42.55 %. 
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Rövid szöveges összefoglaló 

 

A felmérésben a véleménynyilvánításra felkért teljes oktatói mintegy fele töltötte ki a kérdőívet. 

A legtöbb mutató valamilyen szintű javulást mutat a korábbi felmérés adataihoz képest. Ez alól pár 

változó a kivétel.  Ilyen például a Főiskolai folyamatok tervezését mérő változó. A változások értelmezése 

nem egyszerű, de vélhetően inkább a Covid-19 okozta bizonytalanságokra vezethető vissza, ugyanis az 

oktatók összesége teljesen elégedett (57.5 %) a vezetés hozzáállásával a változásokhoz, vagy inkább 

jónak értékeli azt (42.5 %) /lásd 4-es ábra/. Problémát mutat még a Főiskola személyügyi problémákhoz 

való hozzáállását mérő mutató, valamint a tanszékek humánerőforrás-gazdálkodásával kapcsolatos 

kérdés, ahol megjelentek az elégedetlenséget jelző vélemények, pedig korábban nem mértünk ilyet. 

Hasonló a helyzet a magasabb oktatói teljesítményre való motiválást illetően; oktatói teljesítmény 

főiskolai elismerésével kapcsolatban, valamint a „főiskola támogatja a kommunikációra és a 

párbeszédre épülő szervezeti kultúra kialakítását” itemnél.  A válaszarányok alapján úgy tűnik, hogy az 

elégedetlenséget legtöbbször a mostani mintán körülbelül  7.5 % valamint 5 %-ot jelentő (3+2 fő) 

alcsoport alkotja. A munkahelyi egészségfejlesztés szempontjából az oktatók leginkább a munkahelyi 

masszázsra és a gyalogtúrára mondták azt, hogy érdekelné őket. A kommunikációs csatornák 

megítélése többnyire kiemelkedően adekvát, a szöveges válaszok alapján azonban nem mindenki 

ismeri a főiskola összes kommunikációs csatornáját. A vezetőktől kapott közvetlen visszajelzések 

összeségében megfelelőek.  
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Részletes adatok 

 

A válaszadók döntő többsége elégedett a Főiskola működésébe és küldetésének megvalósításának 

folyamatába való bevonással. A válaszadók alig 10% nyilatkozott úgy, hogy kis mértékben nem elégedett 

az adott kérdéssel. 

 

 

A feladatok összehangolását illetően a teljes mértékben elégedettek tábora a két éve mért 33 %-ről 42.5 

% százalékra nőtt, ami számottevő változás. A teljes mértékben elégedetlenek tábora ugyan 3%-ról 2.5% 

csökkent, de figyelembe véve, hogy ez a gyakorlatban egy válaszadót jelent, érdemi változásról nem 

beszélhetünk. 
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A Főiskolai folyamatok tervezését illetően a teljesen jónak minősítés 27.5% -ra csökkent a korábbi 52 %-

ról ami nagy változás. Az „inkább jó”  jelenlegi 52.5% tartománya  valamivel nagyobb a korábbi 45% hoz 

képest. Az „inkább nem jó” nagy növekedést mutat a 20% szintjével ugyanis korábban alig 3% tett ki.  A 

változások értelmezése nem egyszerű, de vélhetően inkább a Covid-19 okozta bizonytalanságokra 

vezethető vissza, ugyanis az oktatók összesége teljesen elégedett vezetés hozzáállásával a változásokhoz 

(57.5 %) teljesen jónak vagy inkább jónak értékeli (42.5 %) /lásd lenti /4-es ábra/. 
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A tanszékeken tapasztalható légkörrel kapcsoltban javulás mutatkozik. A fő javulást mutató mérték a 

teljes mértékben való megelégedettség mértéke a mi a két éve mért 76%-ról 82.5% -ra nőtt, illetve az a 

tényező is fontos,  hogy a „Inkább nem jó  (a légkör) ” a mostani mintán teljes mértékben hiányzik, míg 

korábban 3% -ban volt jelen. A fentiekből úgy tűnik a tanszékeken való hangulat – a válaszadók szerint – 

javult. 

 

 

Úgy tűnik a tárgyi feltételek a teljes megelégedettség szintjén stagnál, ugyanis a korábbi 24%-os teljes 

megelégedettséggel szemben jelenleg 25%. Az inkább elégedett csoport azonban a 46%-ról 65%-ra 

növekedett, miközben az egyáltalán nem elégedettek korábbi 6%- ról most 0-ra csökkent. Tehát ennél a 

változónál is javulásról beszélhetünk. 
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A személyügyi problémákhoz való hozzáállásban némi visszalépés történt a válaszok alapján. Ugyanis a 

két éve mért adatokban nem volt se teljesen elégedetlen, sem részben elégedetlen, ezzel szemben  

jelenleg az elégedetlenség valamilyen szintje kumulatív szinten 15 % (2.5% +12.5%). A teljes mértékben 

elégedettek tábora szinten csökkenést mutat, a korábbi 61%-ról 55 %-ra zsugorodott. 

 

A tanszék humánerőforrás-gazdálkodásával a döntő többség elégedett. A „tejesen elégedett” 55% ami 

növekedés a 2 éve márt 45%-hoz képest, úgy tűnik ez a növekedés az „inkább jó” csoportból származik 

mert ott a 46 %-os tábor 32.5% re fogyatkozott. Ugyanakkor, korábban egyáltalán nem voltak 

elégedetlenséget kifejező mennyiségi mutatók míg most ez  „inkább nem jó” =7.5 % és „egyáltalán nem 

jó”= 5%-ban  (3+2 fő) van jelen. 
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A válaszadók szerint a tanszékvezetők adekvát mértékben vonják be az oktatókat a tanszéki szintű 

döntések előkészítésébe.  Itt is jelentős mértékben nőtt a teljes elégedettség a korábbi 39%-ról 67.5%-ra 

kúszott fel. Az egyáltalán nem elégedettek mértéke pedig a korábbi 3%-ról 2.5%-ra esett vissza (1 fő). Az 

inkább nem elégedettek tábora azonban nőtt a korábbi szint az 6% volt most azonban 15%. 

 

A főiskola - a kapott válaszok alapján - megfelelő mértékben motiválja a dolgozói döntő többségét a 

magasabb oktatói teljesítményre.  Kumulatív szinten az oktatók 87.5% elégedett és csupán 7.5 % 

gondolja hogy  „inkább nem” motiválja őket a főiskola magasabb oktatói teljesítményre míg „egyáltalán 

nem-nek”  5% értékeli  (3+2 fő). /korábbi elutasítási tartomány „inkább nem” = 6% ; „egyáltalán 

nem”=6% tehát érdemi romlásról nem beszélhetünk/ 
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Az oktatói teljesítmény és a főiskolai elismeréssel csupán 2 fő (5%) maradéktalanul elégedetlen ami 

nagyjából azonos  a korábban mert 3%-al. Ugyanakkor az „inkább elégedetlenek” tábora 9%-ről 20%-ra 

nőtt, ami nagy növekedés.  A teljes mértékben elégedettek tábora is valamelyest esett a korábbi 36 %-

ról 32.5%-ra, de ez nem tűnik szignifikánsnak. 

 

A válaszdók valamivel több mint fele véli úgy, hogy a főiskola támogatja teljes mértékben támogatja a 

kommunikációra és a párbeszédre épülő szervezeti kultúra kialakítását. Ez is némi visszaesésben van a 

korábbi 73%-hoz képest. Az „inkább nem támogatja” válasz is számottevően nőtt, jelenleg 12.5% míg 

korábban 3% tett ki. 
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Úgy tűnik a válaszokból, hogy a közvetlen felettesek világosan meg tudják határozni az elvárásaikat 

52.5% (tejes mértékben) 30% „inkább igen” és ez nagyjából megfelel a korábbi szinteknek (39% és 52%) 

tehát ennél a változónál stagnálásról beszélhetünk. 

 

A technikai eszközök állapotával a válaszadók fele inkább elégedett és 22.5 százaléka tejes mértékben 

ami korábbi szintekhez mérten némi fejlődés. Az „inkább elégedetlenek ”  százalékos arány azonban a 2 

éve mért 40%-ról 22.5%-ra zsugorodott tehát javulás érzékelhető a technikai eszközök 

karbantartásában. 
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A munkahelyi egészségfejlesztés szempontjából az oktatók leginkább a „munkahelyi masszázsra”  

mondták azt, hogy érdekelné őket. Sorrendben ezt a „Gyalogtúra” (30% kumulative 70%) és a 

„Stresszkezelő tréning” követi (25% kum 55%). A mérsékeltebb érdeklődés kategóriájába   

Családi/Sport egészségnap, Pszichológia megsegítés és Munkahelyi torna sorolható.  Ezeket a 

lehetőségeket érdemes a konkrétumok mentén (pl időpont, vagy gyalogtúra esetén táv, időtartam 

stb) is felmérni a realizálódás előtt. 

 

 

A belső kommunikációs csatornák többsége az „inkább jó” kategóriába esik, ezen belül kiemelendő a 

belső levelezési lista, és a konferenciák ami számottevően jobb megítélést kapott mint a többi. A 

legkevésbé jó megítélés alá az Instagram és a Youtube csatorna esik. 
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A válaszadók szerint az oktatók többsége úgy érzi, hogy adekvát elismerésben részesül. 

 

 

A legtöbb oktató úgy érzi – a válaszok alapján -  nagy és igen nagy mértékben (42.5 % + 47.5%)  kap 

közvetlen visszajelzést a munkájáról magából a munkavégzésből. 
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A válaszadók többségének (kum 85%) a munkájának végzése adekvát visszajelzést  ad  az elvégezett 

feladat minőségéről. 

 

 

A dolgozók többsége kimagaslóan elégedett a munkája során a munkatársaitól és a közvetlen vezetőitől  kapok 

visszajelzésekkel. 

 

Úgy tűnik a közvetlen vezetők megfelelően gyakran adnak tájékoztatást s jó levégzett munkáról (gyakran 

40% + nagyon gyakran: 25%) 
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A válaszadók mindegyike tisztában van azzal, hogy jól végzi-e a munkáját, ezen belül az oktatók több 

mint a fele (55%) „Igen nagy mértékben” van tisztában. 

 

 

Egyéb megjegyzés (szó szerinti idézés): 

 A járványhelyzetből adódóan a főiskola új vezetéséről, a rektori kabinetiroda működéséről nincs 

kellő tapasztalatom, több kérdésre a korábbi évek tapasztalata alapján válaszoltam. Ezért nem 

biztos, hogy a kérdőív kitöltése objektív képet ad. 16. pont: A komm. csatornákat nem mind 

használom, ezt a kitöltésben nem tudtam jelölni. A honlap sajnos lassan tölt be, ami elriaszthatja 

az instant információszerzéshez szokott érdeklődő hallgató jelölteket. 

 Hallgatók toborzására nagyobb hangsúlyt kellene fektetni. 

 Jelenlegi és régi diákjaimtól folyamatosan kapok visszajelzéseket, hogy milyen mértékben 

végzem jól a munkámat. 

 nincs kérdés a helyi informatikai, technikai szolgáltatásról 

 Szeretem a Főiskolámat, hálás vagyok, hogy az intézmény tagja lehetek! 

 Köszönöm az előremutató kérdéseket. Vajon jól értettem-e, hogy 2020 őszétől 

 

 

 

 

 

 


